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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 12. december 2012 
stillet følgende spørgsmål nr. 189 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine 
Brix (EL). 
 
Spørgsmål nr. 189:  
”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor et middel som Cannabis Flos fra det 
Hollandske firma Bedrocan, ikke er tilladt på recept i Danmark?” 
 
Svar: 

 
Jeg har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, 
som oplyser følgende: 
 
”Det Hollandske firma Bedrocan fremstiller ifølge dets egen hjemmeside læ-
gemidler til mennesker og dyr, baseret på cannabis planten. Sundhedsstyrel-
sen, tidligere Lægemiddelstyrelsen, har ikke på noget tidspunkt modtaget en 
ansøgning om markedsføringstilladelse for et eller flere af dets produkter. Fir-
maet har heller ikke andre produkter godkendt i Danmark, og har heller ingen 
national repræsentant. 
 
Receptpligtige lægemidler må kun sælges, hvis disse har en markedsførings-
tilladelse udstedt af Sundhedsstyrelsen eller EU Kommissionen. Endvidere 
kan Sundhedsstyrelsen i særlige tilfælde, og efter ansøgning fra læge, give 
udleveringstilladelse til ikke-godkendte eller ikke-markedsførte lægemidler.” 
 
Jeg henholder mig til Sundhedsstyrelsens udtalelse. 
 
 

Med venlig hilsen 
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